Answer <u>ALL</u> questions. 全部問題必須作答

Each question carries 10 marks. 每題各佔十分

1. State the contents of Regulation 7 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations in connection with "Termination of service of qualified person" for a registered contractor registered by virtue of the qualification of a director, employee or partner.

對於註冊承辦商憑藉一名董事、僱員或合夥人的資格而 註冊,根據《消防(裝置承辦商)規例》第7條,請列出有 關「合資格的人終止服務」的條文。

2. Whenever a registered contractor installs, maintains, repairs or inspects any fire service installation or equipment, within how many days after completion of the work shall he issue a certificate and forward a copy thereof to the Director? What information should be contained in the certificate?

每當註冊承辦商在任何處所內裝置、保養、修理或檢查 任何消防裝置或設備,他須於完成工程後多少天內發出 一份證明書,並將副本送交處長?又證明書上須述明什 麼資料?

3. In accordance with Fire Protection Notice No. 11, describe in detail the maintenance of Carbon Dioxide Type Extinguisher.

根據《防火通告第十一號》,請詳細說明二氧化碳滅火筒的保養方法。

4. In accordance with Regulation 10 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations:

根據《消防(裝置承辦商)規例》第10條:

(A) If, after due inquiry, the disciplinary board is satisfied that a registered contractor has been convicted of an offence or has been guilty of improper conduct or negligence, what order may the disciplinary board make?

紀律委員會在作出適當的研訊後,如確信一名註冊承辦 商曾因爲行爲不當或疏忽而被定罪,或曾犯這種罪行, 紀律委員會可以發出甚麼命令?

(B) Under what circumstances the Director of Fire Services shall not take action in compliance with the order made by the disciplinary board?

在什麼情況下,消防處處長不得爲遵從紀律委員會的命令而採取行動?

5. In accordance with Fire Protection Notice No. 11, describe the maintenance of a stored-pressure type foam (mechanical) fire extinguisher.

根據《防火通告第十一號》,請試述貯壓式泡沫(手動操作) 滅火筒的保養方法。

6. (A) In accordance with Regulation 2 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the definition of the following terms:

根據《消防(裝置承辦商)規例》第2條,列出以下名稱的之定義:

- (i) registered contractor 註冊承辦商
- (ii) workshop 工場
- (iii) portable equipment 手提設備
- (B) In accordance with Regulation 3A of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, who are authorized to sign a certificate under Regulation 9 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第 3A條,誰可獲授權簽署根據《消防(設備及裝置)規例》第 9條發出的證明書?

7. (A) State six types of fire extinguishers that need to undergo hydraulic pressure test periodically.

請列出六種須定期進行水壓測試的滅火筒。

(B) State when and how fire blankets should be maintained.

請說明何時及如何保養滅火氈。

8. (A) In accordance with Fire Protection Notice No. 11, state the use of the following type of fire extinguishers:

根據《防火通告第十一號》,請說明以下滅火筒的用途:

- (i) dry powder type 乾粉式
- (ii) foam (mechanical) type 泡沫(手動操作)式
- (iii) clean agent 淨劑
- (B) Describe how to handle an unserviceable dry powder (gas-cartridge) type extinguisher before disposal.

在棄置失效的乾粉(氣管式)滅火筒前,應該怎樣處理該滅火筒?

9. (A) In accordance with Regulation 8 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, under what circumstances shall the Director of Fire Services remove the name of the contractors from the register?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第 8 條,消防處處長在什麼情況下須把消防裝置承辦商的姓名或名稱從註冊紀錄冊中删除?

(B) What is the penalty in case of contravention of Regulation 5 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations?

違反《消防(裝置及設備)規例》第5條的罰則是什麼?

10. (A) In accordance with Regulation 3 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, who is responsible for approving for sale or supply of portable equipment? State the way of appeal if any person is aggrieved by any such decision.

根據《消防(裝置及設備)規例》第 3 條,誰人有權認可手提設備,准其作售賣或供應用途?如果設備不獲認可, 請說明上訴途徑。

(B) In accordance with Regulation 7 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, who can maintain, inspect or repair fire service installations or equipment? Please also state the circumstances under which this condition is not applicable.

根據《消防(裝置及設備)規例》第7條,誰可負責保養、 檢查或修理消防裝置或設備?此外,請說明這項規定不 適用於甚麼情況。

> End of Test 全卷完